

**SNOHOMISH HEALTH DISTRICT
RESOLUTION OF THE BOARD OF HEALTH**

RESOLUTION NUMBER: 22-21

RESOLUTION SUBJECT:
RECOGNIZING AND HONORING
NATIONAL HISPANIC HERITAGE MONTH

WHEREAS, National Hispanic Heritage Month celebrates and recognizes the contributions Hispanic Americans have made to our society and culture; and

WHEREAS, five Central American countries celebrate their independence in September; and

WHEREAS, the observation started in 1968 as Hispanic Heritage Week under President Lyndon Johnson and was expanded to a month by President Ronald Reagan; and

WHEREAS, according to the U.S. Census Bureau, in July 2021, an estimated 11.2% of Snohomish County residents identify as Hispanic, one of the fastest growing demographics in Snohomish County; and

WHEREAS, 10.5% of Snohomish Health District employees identify as Hispanic; and

WHEREAS, the mission of Snohomish Health District is to spearhead efforts to protect, promote, and advance the collective health of our community; and

WHEREAS, on July 14, 2020, the Snohomish Health District adopted Resolution 20-17 supporting equity and inclusion in public health; and

WHEREAS, the American Public Health Association established the Latino Caucus for Public Health in 1973 recognizing the unique perspectives and special public health problems common to Spanish-speaking individuals in the United States; and

**DISTRITO DE SALUD DE SNOHOMISH
RESOLUCIÓN DE LA JUNTA DE SALUD**

RESOLUCIÓN NÚMERO: 22-21

ASUNTO DE LA RESOLUCIÓN:
RECONOCER Y HONRAR EL MES
NACIONAL DE LA HERENCIA HISPANA

CONSIDERANDO QUE, el Mes Nacional de la Herencia Hispana celebra y reconoce las contribuciones que los hispanoamericanos han hecho a nuestra sociedad y cultura; y

CONSIDERANDO QUE, que cinco países centroamericanos celebran su independencia en septiembre; y

CONSIDERANDO QUE, la observación comenzó en 1968 como la Semana de la Herencia Hispana bajo el mandato del Presidente Lyndon Johnson y fue ampliada a un mes por el presidente Ronald Reagan; y

CONSIDERANDO QUE, según la Oficina del Censo de EE. UU., en Julio del 2021, aproximadamente el 11,2 % de los residentes del Condado de Snohomish se identifican como hispanos, uno de los grupos demográficos de más rápido crecimiento en el Condado de Snohomish; y

CONSIDERANDO QUE, el 10.5% de los empleados del Distrito de Salud de Snohomish se identifican como hispanos; y

CONSIDERANDO QUE, la misión del Distrito de Salud de Snohomish es encabezar los esfuerzos para proteger, y promover la salud colectiva de nuestra comunidad; y

CONSIDERANDO QUE, el 14 de julio del 2020, el Distrito de Salud de Snohomish adoptó la Resolución 20-17 que apoya la equidad y la inclusión en la salud pública; y

CONSIDERANDO QUE, la Asociación Estadounidense de Salud Pública estableció el Caucus Latino para la Salud Pública en 1973, reconociendo las perspectivas únicas y los problemas especiales de salud pública comunes a las personas de habla hispana en los Estados Unidos; y

Snohomish Health District
Res. 22-21
National Hispanic Heritage Month
September 13, 2022

WHEREAS, Latinos have forwarded and played pivotal roles in public health policy and health issues; and

WHEREAS, the Snohomish County Council has adopted Joint Resolutions celebrating Hispanic heritage; and

WHEREAS, we celebrate Hispanic heritage, while remaining committed to address public health inequities and social justice challenges facing Snohomish County Hispanic community members.

NOW, THEREFORE, BE IT RESOLVED, the Snohomish County Board of Health proclaims September 15 - October 15, 2022, as National Hispanic Heritage Month.

ADOPTED this 13th day of September 2022.

Attest:

Julieta Altamirano-Crosby, PhD,
Chair, Board of Health

Shawn Frederick, MBA
Administrative Officer

CONSIDERANDO QUE, los Latinos han promovido y desempeñado un papel fundamental en la política de salud pública y los problemas de salud; y

CONSIDERANDO QUE, el Consejo del Condado de Snohomish ha adoptado Resoluciones Conjuntas que celebran la Herencia Hispana; y

POR CUANTO, celebramos la herencia hispana, sin dejar de estar comprometidos a abordar las desigualdades de salud pública y los desafíos de justicia social que enfrentan los miembros de la comunidad Hispana del Condado de Snohomish.

AHORA, POR LO TANTO, SE RESUELVE, que la Junta de Salud del Condado de Snohomish proclama del 15 de Septiembre al 15 de octubre del 2022 como el Mes Nacional de la Herencia Hispana.

ADOPTADO el día 13 de septiembre del 2022.

Da Testimonio:

Julieta Altamirano-Crosby, PhD,
Presidenta de la Junta de Salud

Shawn Frederick, MBA
Oficial Administrativo